
Kako in kaj s sejmi
V današnji razviti družbi,

kjer raoderna tehnologija omo-
goča velikoserijsko proizvodnjo
raznovsrtnih dobrin, se vedno
bolj pereče postavlja vprašanje
proaaje. Pravzaprav danes niti
ni več težko proizvajati, dosti
težje je te proizvode prodati.
Prav zaradi takega položaja so
se razvile številne nove vede,
kot so marketing, propaganda
in drage. Kljub temu pa še
vedno ostajajo sejmi in razsta-
ve izredno pomembni dejavniki
za uspešen nastop gospodar-
stva.

Ta oblika gospodarskih meni-
festacij izvira še iz sive pre-
teklosti, ko sejmi niso pred-
stavljali gospodarske priredit-
ve, temveč so bila to predvsem
mesta menjave dobrin, zaradi
svoje živahnosti pa jih je seve-
da vedno spremljalo tudi bo-
gato družbeno življenje. V svo-
jem bistvu so sejmi, razstave,
mednarodne razstave ali vele-
sejmi tudi danes ohranili zna-
čilnost sejmov iz davnine, le da
so dobili nove dimenzije in raz-
sežnosti, medtern ko je vlogo
majhnih vaških sejmov prevze-

la trgovina in odkupne postaje. i
Seveda taki majhni sejmi po

vaseh obstajajo še danes in
prav živinski sejmi tudi sedaj
igrajo pomembno vlogo pri od-
kupu in prodaji živine. Deloma
že zato, ker je naša trgovina
preslabo organizirana, deloma
pa tudi zaradi še trdožive tra-
dicije. Taki sejmi so seveda ko-
ristni, vprašanje pa je, če je
smotrno, da prireditelji podob-
nih sejmov poizkušajo iz njih
narediti vsaj mednarodne pri-
reditve, če že ne kake svetovne
razstave.

Položaj y Sloveniji pa tudi v
Jugoslaviji je bil glede razstav
in sejmov zelo neurejen, saj si
je želelo vsako, malo večje
mesto, imeti vsaj mednarodno
razstavo in je y tem običajno,
ob podpori občinskih mož, tudi
uspelo. Take megalomanske že-
lje so nas pripeljale do tega, da
so se mednarodne razstave in
sejmi vrstili kar po tekočem
traku, pri čemer pa so večkrat
v dveh krajih istočasno poteka-
le gospodarske manifestacije s
podobno vsebino. Ne samo, da
je to zahtevalo veliko finančnih

sredstev, ampak se posamezne
delovne organizacije niso mogle
udeleževati vseh teh številnih
prireditev. Tako so »velike«
mednarodne gospodarske mani-
festacije, ki so jih začeli z buč-
nim slovesnostmi, hirale in po-
stale drugorazredne razstave
ali pa lokalni sejmi z velikim
zabaviščnim prostorom. Malo-
številni eksponati so samevali
v pol prazndh dvoranah. obisko-
valci pa so se raje ustavljali v
bifeju, kot da bi si ogledovali
sejmišče.

Vendar so tudi taki sejmi,
kljub negodovanju gospodars-
stva životarili dalje, saj se je
vedno našel še kak skriven vi-
jak, ki je prisilil posamezne de-
lovne organizacije, da so se
tudi teh sejmov morale udele-
žiti. Na račun takih prireditev
se je zmanjševal obisk tudi na
tistih gospodarskih prireditvah,
ki so imele vse pogoje, da bi
lahko bile uspešne.

Pred leti smo v Sloveniji po-
skušali urediti to vprašanje in
pri Gospodarski zbornici SRS
se je oblikoval odbor za sejme,
katerega naloga je vsklajevanje,

skupno s prireditelji gospodar-
skih manifestacij in gospodar-
stvorn, razporede razstav in
sejmov v naši republiki.

V teh letih je odbor svojo na-
logo dovolj uspešno opravljal
in uskladil gospodarske manife-
stacije tako časovno, kakor
tudi po svoji vsebini in namera-
bnosti. Toda to je samo del na-
log, ki jih je treba rešiti; drugi
del problema predstavlja na-
stop naših podjetij na razsta-
vah v tujini.

Dosedaj je bil nastop našega
gospodarstva v tujini večkrat
vprašljiv, raadroblj&n. Prva
skupna razstava slovenskega
gospodarstva je bila na svetov-
ni razstavi v Olevelandu, v
Združenih državah Amerike.
Velik uspeh, ki ga je doseglo
naše gospodarstvo s skupnim
nastopom dokazuje, da bi tudi
na dirugih prireditvah v tujini
morali iskati nove rešitve pri
predstavitvi gospodarstva in
verjetno bo do tega v kratkem
tudi prišlo, če ne drugače pa iz
ekonomskih razlogov.
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